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Egészségügyi fórum 
a városházán 
Korábban a Fidesz és a KDNP 
kezdeményezte, hogy legyen 
rendkívüli közgyűlés és köz-
meghallgatás a szegcdi egész-
ségügyi integrációról. E kettő 
elmaradt, viszont helyette fó-
rumot tar tot tak tegnap a vá-
rosházán. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

A tegnapi fórumon részt vettek 
a szegedi közgyűlés egészség-
ügyi bizottságának tagjai, a vá-
rosi kórház és a rendelőintézet 
főigazgatói, dolgozói, valamint 
a szakszervezet képviselői. Vá-
nyai Éva, a bizottság elnöke azt 
hangsúlyozta: a zárszámadás a 
kórház, de a rendelőintézet ese-
tében is szükséges volt, enélkül 
nem tudna az önkormányzat a 
társulásban továbblépni. Oláh 
lános, a Fidesz frakcióvezetője 
azt mondta, mivel későn kap-
ták meg az anyagot, már nem 
tudtak átnézni szakértőkkel, 
így csak csemegéztek belőle. 
Oláh azt kérdezte, hogyan lehet 
úgy egészségügyi reformról be-
szélni, miközben a Délmagya-
rországból tudják meg, hogy há-
romszáz egészségügyi dolgozót 
bocsátanak el a klinikákról? A 
frakcióvezető a városi kórház 
főigazgatójához intézett kérdé-
sében azt firtatta: hogyan lehet 
az, hogy a belgyógyászatról el-

bocsátott betegek száma 
2005-ben 1666, míg tavaly 967 
volt. Erre Pajor László főigazga-
tó azt válaszolta: az új diag-
nosztikai eljárásoknak köszön-
hetően a sürgősségin is el tud-
nak látni sok beteget, akik így 
már nem kerülnek fel az osz-
tályra. Péter Szilveszter, az 
egészségügyi bizottság tagja ar-
ra volt kíváncsi, hogyan volt ké-
pes a szegedi kórház 300 ezer 
köbméter gázzal és 200 ezer ki-
lowattal kevesebbet fogyaszta-
ni, továbbá 30 ezer köbméterrel 
csökkenteni a vízfelhasználást. 
Pajor László főigazgató elmond-
ta: a megtakarítás az energeti-
kai programnak, a hőszigetelés-
nek, a nyílászárók cseréjének 
köszönhető, valamint annak, 
hogy a fűtést számítógép vezér-
li, a meleg vizet napelemek 
szolgáltatják, a kórház pedig 
már felszámolta a mosodáját. 

A rendelőintézet adósságának 
átütemezéséről Tálosi László fő-
igazgató azt mondta: 2005 végén 
mintegy 450 millió forint tarto-
zása volt az intézménynek, ebből 
mostanra csupán 124 millió fo-
rint maradt. Eredetileg ezt a tar-
tozást idén júniusig akarták ki-
egyenlíteni, ám a finanszírozás 
csökkentése miatt az adósságo-
kat csak az év végére tudják kifi-
zetni, feltéve, ha nem romlik a 
támogatási rendszer. 

Fegyházbüntetés más bűncselekmények miatt 

Ítélet a szilveszterkor 
támadó férfi ügyében 
A rendőrség még vizsgálja a szilveszter éjszaka Szegeden, a Kárász 
utcai Enter Klubban történt bűncselekmény körülményeit. A 
szórakozóhely biztonsági őrét leszúró, szintén súlyosan megsérült, 
egyébként körözött bűnözőt közben egy másik ügyben elítélték. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Jogerősen 4 év 2 hónap fegyház-
büntetésre ítélte a Szegedi ítélő-
tábla Rácz Jánost, akit az ügyész-
ség folytatólagosan elkövetett ga-
rázdaság vétségével, személyi 
szabadság megsértésének és foly-
tatólagosan elkövetett súlyos 
testi sértés bűntettével vádolt. 

Információink szerint a 43 
éves Rácz János támadta meg egy 
hentesbárddal szilveszter éjszaka 
a szegedi, Kárász utcai Enter 
Klub biztonsági őrét, az őr is és ő 
is súlyos, életveszélyes sérülése-
ket szenvedett. Még akkor kide-
rült, hogy a támadót körözték, a 
szegedi férfi legutóbbi börtön-
büntetéséből 2003 novemberé-
ben szabadult, de nem sokkal ké-
sőbb, 2003. decemberében már 
visszakerült a börtönbe. Egy lány 
megverése egy másik megfenye-
getése miatt tartóztatták le, ám 
2004 márciusában szabadlábra 

helyezték. Ebben az ügyben 
2005-ben ítélték el 4 év 2 hónap 
fegyházbüntetésre, amit másod-
fokon enyhítettek. Ezután Rácz 
János eltűnt, 2006 szilveszteréig 
nem is került elő, aznap éjszaka 
vérben fagyva találtak rá a rend-
őrök a Kárász utcai Enter Klub 
bejárata előtt. Őrizetbe vették és 
letartóztatták, a Szegedi ítélőtáb-
lán börtönőrök gyűrűjében hall-
gatta a bíróság döntését. 

- A férfi felépült sérüléseiből, a 
rendőrség életveszélyt okozó testi 
sértés elkövetésével megalapo-
zottan gyanúsítja - tájékoztatta 
lapunkat az Enter Klubban elkö-
vetett késelési ügy nyomozásáról 
M. Toronykőy Márta. A Csongrád 
M e g y e i R e n d ő r - f ő k a p i t á n y s á g 
sajtóreferense hozzátette, még 
szükséges a helyszínen rögzített 
nyomóknak a további szakértői 
vizsgálata, értékelése, tart a ta-
núk kihallgatása, és megpróbál-
nak újabb tanúkat is felkutatni. 

Lékó Péter szónokol 15-én 

Fotó: Karnok Csaba 

Március 15. szegedi ünnepén Lékó Péter 
(képünkön) mond beszédet. A polgármes-
ter, Botka László minden évben csak egy 
nemzeti ünnepen szónokol, idén augusztus 
20-án áll a pulpitusra. 

Lékó Péter mondja március 15-én az ünnepi 
beszédet Szegeden. A nemzetközi sakknagy-
mester március 12-én érkezik haza Spanyol-
országból, a linaresi szuperversenyről, és 
16-án már indul Monacóba. A szónoklatra 
szóló felkérést megtiszteltetésnek érzi, 
ugyanakkor kihívás is számára, hiszen -
mint fogalmazott - a sakktábla mellett, nem 
a mikrofon mögött érzi magát otthonosan. A 
beszéd tartalmáról és témájáról nem árult el 
részleteket, csak annyit mondott: minden or-
szág számára fontosak az ünnepek, a törté-
nelemi hagyományok, hiszen ezek különböz-
tetik meg az egyes nemzeteket egymástól. 

- Kialakítottuk azt a hagyományt, hogy 
Szeged díszpolgárait, megbecsült személyisé-
geit kérjük fel ünnepi beszédre. Ezúttal a leg-
ifjabb díszpolgárt kerestük meg - mondta 
Botka László. A polgármester szerint abban, 
hogy Szegeden „az összefogásról, a közös ér-
tékekről, a nyugalomról" szóltak az állami 

ünnepek, szerepe volt annak is, hogy a szó-
nokok kiválasztását nem a pártpolitika hatá-
rozta meg. 

A Csongrádi megyeszékhelyen március 
15-én évek óta nincs polgármesteri beszéd, 
hiszen Botka László legutóbb 2003-ban szó-
nokolt a nemzeti ünnepen. Egy évvel később 
a Kossuth szobornál a Klauzál téren Szabó 
Gábor, a Szegedi Tudományegyetem rektora 
mondta el március 15-ével kapcsolatos gon-
dolatait. A 2005-ös esztendőt a fiatalok évé-
nek tekintették, akkor minden ünnepen 
egy-egy diák beszélt - március 15-én Szilágyi 
Barbara, a Karolina gimnázium tanulója. Ta-
valy, alig három héttel a parlamenti választá-
sok előtt sem volt Botka-beszéd, a polgár-
mester csupán röviden köszöntötte a résztve-
vőket és azt kérte, hogy a parlamenti képvise-
lőjelöltek vele együtt énekeljék el a Him-
nuszt. 

Szeged első polgára az előző ciklusban és a 
mostaniban is tartja magát a maga szabta 
rendhez: minden ünnepi beszédet egyszer 
mond el, vagyis minden esztendőben más ál-
lami ünnepen szónokol. Idén augusztus 
20-án. 

G O N D A Z S U Z S A N N A 

Százkilenccel kevesebb álláshely a szegedi kórházban 

Csökkenő városi támogatások 
A szegedi önkormányzat 
109-cel csökkentette a városi 
kórház álláshelyeinek számát. 
Száz üres státust már felszá-
moltak, kilenc dolgozónak pe-
dig hamarosan kiadják az út ját . 
Lapunk a színház, az SZKT, a 
sportigazgatóság és a kórház 
idei és tavalyi finanszírozását, 
működési támogatását vetette 
össze. 

A szegedi önkormányzat a ki-
adások csökkentésével és a be-
vételek növelésével próbálja 
egyensúlyban tartani a város 
költségvetését. Idén a büdzsé 
2006-os eredeti előirányzatá-
hoz képest összességében 23 
százalékkal csökkentik a költ-
ségvetési kiadásokat. Ugyan- ' 
akkor a megemelt helyi adók-
ból (iparűzési, idegenforgalmi 
és építményadó) idén 7 milli-
árd 351 millió forint folyhat 
be a városi kasszába. Tavaly ez 
az összeg 5 milliárd 955 millió 
forint volt. A 2007-es, ötven-
milliárd forintos büdzsé össze-
állításakor innen is onnan is 
lecsíptek jó pár milliót. A leg-
nagyobb megtakarítást - fél-
milliárd forintot - az iskola-
rendszer átszervezésétől vár-
ják. A polgármesteri hivatal 
igazgatási célú működési ki-
adásai közel nyolc százalékkal 

T A M O G A T A S I P E N Z E K S Z E G E D E N 

A 2006-os és 2007-es városi költségvetésben 

Városi intézmények, 
cégek 

2006-os önkormányzati 
támogatás 

(ezer forintban) 

2007-es önkormányzati 
támogatás 

(ezer forintban) 

Különbözet 
(ezer 

forintban) 
Szegedi Nemzeti Színház 1 084 000 898 000 -186 000 

Városi sportigazgatóság 417000 432 000 +24 000 

Városi kórház 3 160 000* 2 740 000* -420 000 

Szegedi Közlekedési 
Társaság 576 000 400 000 -176 000 

Megjegyzés: * t b - t á m o g a t á s 

Forrás: polgármester i h ivatal 

csökkennek, de Botka László 
polgármester saját hatáskör-
ben kiosztható pénze is csök-
kent 65-ről 54 millió forintra. 
A különböző támogatási ala-
pokból (egyházi, idősügyi, ok-
tatási stb.) idén 151 milliót 
osztanak ki. Ez az összeg 13 
százalékkal kevesebb a tavalyi-
nál. 

Közel kétszázmillió forinttal 
kap kevesebb önkormányzati tá-
mogatást idén a Szegedi Nemzeti 
Színház, amely 2006-ban még 
220, idén viszont már több mint 
300 millió forintos saját bevétel-
lel számol. A Szegedi Közlekedé-

R E P R E 2 E N T A C I 0 ES K Ü L F Ö L D I K I K U L D E t E S 

Tavaly 21,6 millió, idén viszont már csak 20 millió forintot terveztek be a város-
házi reprezentációra. A frakcióköltségek is csökkentek 16 millióról 12 millióra, 
az 5 millió forintos külföldi kiküldetési költségkeret azonban változatlan ma-
radt. Városmarketingre és információs kiadványokra egymillióval költenek ke-
vesebbet az idén - összesen 56 millió forintot. 

si Társaság a helyi tömegközle-
kedés működtetésére idén csu-
pán négyszázmillió forintot ka-
pott a várostól. Tavaly február-
ban 576 milliót szavazott meg a 
közgyűlés erre a célra. A külön-
bözet azonban nem veszett el, 
annak tetemes részét ugyanis a 
Szegedi Környezetgazdálkodási 
Kht.-n belül január óta működő 
közlekedésszervezési üzletág 
kapta meg. Az új szervezet nem 
csupán a jegyeket, bérleteket, de 
a járművek műszaki állapotát is 
ellenőrzi. A Szeged Városi Sport-
igazgatóság azon kevés önkor-
mányzati szervezet egyike, 
amelynek idén több támogatást 
j u t t a t o t t a v á r o s , m i n t a z e l m ú l t 
évben. Üröm az örömben, hogy a 
hónap végéig el kell bocsátani öt 
embert az igazgatóságról, ahol 
áprilistól 86-an dolgoznak majd. 

Pajor László intézményvezető 
javaslatára 109 státussal csök-

DM-graf ika 

kentette a közgyűlés a városi kór-
ház álláshelyeinek számát. A fel-
adatellátás finanszírozásának 
biztosítása érdekében száz üres 
álláshelyet már februárban meg-
szüntettek. Kilenc kórházi dolgo-
zónak pedig a hónap végéig fel-
mondanak. Áprilistól az eddigi 
757 helyett 648 lesz az engedé-
lyezett álláshelyek száma a váro-
si kórházban. Ismeretes: április-
tól új finanszírozási rendszerben 
működnek majd az egészségügyi 
intézmények. A szegedi kórház 
tavaly 3 milliárd 160 millió fo-
rint támogatást kapott a társada-
lombiztosítástól. Idén 2 milliárd 
740 millió forintot remél az in-
tézmény a tb-alapból. A szegedi 
kórházban jelenleg hétszáz ágy 
van, 504 aktív és 196 krónikus. 
A csökkentés után várhatóan 
csak 585 ágy marad, amelyből 
316 lesz aktív és 270 krónikus. 

SZ. C . SZ. 

Húsz éve alakult az MDF 

A Magyar Demokrata Fórum (MDF) megalakulásának 20. évfordulójára emlékeztek a párt tagjai Szege-
den. Tegnap a megyeházán Lezsák Sándor országgyűlési képviselő, az Országgyűlés alelnöke köszöntötte 
a megjelenteket. Az 1987-es lakiteleki eseményeket filmösszeállítással idézték fel. Posztumusz emlék-
lapokat adtak át az elhunyt MDF-es tagtársak rokonainak. Az esten Kiss-Rigó László megyés püspök a 
politikáról és az erkölcsről tartott előadást. Képünkön Lezsák Sándor mellett Zakar Péter, a Csongrád 
Megyei Közgyűlés alelnöke és Balogh László szegedi önkormányzati képviselő Fotó: Segesvári Csaba 

Fegyvereket kerestek 
a szegedi egyetemistáknál 
A rendőrség kihallgatott öt szegedi egyetemistát. 
A diákoknál a múlt héten csütörtökön, pénteken, 
szombaton és vasárnap házkutatást tartot tak. 

- A diákokat tanúként hallgatták ki Budapesten és 
Szegeden egy, az interneten korábban megjelent fe-
nyegető videofelvétel kapcsán - nyilatkozta lapunk-
nak Tóth László, a diákok jogi képviselője. (A video-
felvételen két ember volt látható. Egyikük arról be-
szélt, hogy „számszeríját elővéve három rendőrt is 
átlő", másikuk pedig arról, hogy vannak félautoma-
ta és más fegyvereik - a szerk.) A szegedi ügyvédet 
az egyetemisták szülei keresték meg. 

A Budapesti Rendőr-főkapitányságon szerdán 
rendkívüli sajtótájékoztatón jelentettékbe, hogy hat 
vidéki helyszínen találtak fegyvereket, számszeríjat, 
Molotov-koktél készítéséhez szükséges anyagokat 
és egyéb közbiztonságra veszélyes eszközöket. 

A rendőrség „visszaélés lőfegyverrel és lőszerrel 
megalapozott gyanúja miatt" indított akkor nyo-
mozást. Tóth László elmondta, hogy a szegedi diá-
koknál is erre hivatkozva tartottak házkutatást. Az 
ügyvéd még annyit elárult, hogy a rendőrök a fiata-

loknál engedéllyel tartott gázpisztolyt, nem enge-
délyköteles légfegyvert, számszeríjat, benzint és 
rongyokat találtak. 

Tóth László egyébként édesapja Toroczkai Lász-
lónak, a Hatvannégy Vármegye Ifjúsági Mozgalom 
tiszteletbeli elnökének. Az ügyvéd azt mondta, a 
diákokat a fiához fűződő kapcsolatukról is kérdez-
ték a nyomozók. 

Az egyik szegedi egyetemista, Szalma László in-
terjút adott a szentkoronaradio.com-nak. Az infor-
matikus hallgató elmondta: nála kedden tartottak 
házkutatást és Szegeden hallgatták ki. A rendőrök 
fegyvereket kerestek, és elvitték a számítógépét. 
Meghallgatták a hűgát is, aki - akárcsak a többiek -
a szegedi kormányellenes tüntetések rendszeres 
résztvevője. A rádiónak nyilatkozó fiű szerint a 
rendőrök célja a megfélemlítés volt. Az említett vi-
deón szereplő álarcossal egyébként Budapesten a 
kordonbontáskor valóban találkoztak. 

Tóth László lapunknak hangsúlyozta, a diákokat 
tanúként hallgatták ki, és nem gyanúsították meg 
őket semmivel. 

G. ZS.-O. Z. 


